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Fechet: Joi începe implementarea Sistemului Garantie-Returnare; va transforma

România din tara depozitarii în tara reciclarii

Ministrul Mediului, Mircea Fechet, anunta ca joi începe implementarea Sistemului Garantie-Returnare si

se declara convins ca acest program va transforma România "din tara depozitarii în tara reciclarii".

 

Ministrul a precizat, miercuri, în cadrul unei conferinte de presa sustinute la Palatul Victoria, ca noua din zece

români au auzit de acest program.

 

"Începând de mâine, ambalajele cu logo aferent Sistemului Garantie-Returnare vor fi purtatoare de garantie. Cu

alte cuvinte, ori de câte ori vom cumpara o apa minerala sau plata, o bautura racoritoare, o bere sau o sticla cu vin -

si vom avea 7 miliarde de astfel de recipiente puse pe piata în fiecare an sau mai multe - cetatenii vor plati o

garantie de 50 de bani, pe care o vor recupera de îndata ce vor înapoia ambalajul gol, evident, fie la acelasi

magazin, fie la orice alt magazin din România, pentru ca toate magazinele care pun pe piata astfel de bauturi vor fi

totodata si puncte de colectare", a spus ministrul Mediului.

 

El a subliniat ca sistemul din România va fi al doilea cel mai mare sistem de garantie-returnare din Europa, dupa

cel al Germaniei. Totodata, va fi "cel mai modern", deoarece autoritatile române au preluat "toate exemplele de

buna practica" din legislatia celor 13 state membre care au deja un astfel de program.

 

"Am învatat din toate greselile, din toate lucrurile care au functionat mai putin, tinând cont, totodata, de

particularitatile statului român, de faptul ca în România înca exista un volum mare de bauturi care se

comercializeaza în mediul rural, de faptul ca din punct de vedere geografic, România prezinta anumite

particularitati. Însa din discutiile pe care le-am avut cu producatorii, din discutiile pe care le-am avut cu

comerciantii, cu marile lanturi de magazine si cu mici comercianti pe care i-am vizitat personal, m-am asigurat ca

lucrurile functioneaza, m-am asigurat ca toata lumea stie ce are de facut, la fel cum sunt convins ca românii

asteapta cu nerabdare acest program, pentru ca el va transforma România din tara depozitarii în tara reciclarii", a

precizat Fechet.
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